
اصلی  شخصیت  دوبلور   ، کوهسار لیلا   
پروسه  درباره   » »رویاشهر انیمیشن 
بازخوردهایی   ، اثر این  در  خود  حضور 
برای  که  پیامی  و  گرفته  مخاطب  از  که 
مخاطبان این انیمیشن دارد به بیان نکاتی 
 » پرداخت. انیمیشن سینمایی »رویاشهر
کارگردانی محسن عنایتی  به نویسندگی و 
از  حسن آبادی  مصطفی  تهیه کنندگی  و 
کران خود را آغاز کرده  سوم اردیبهشت ماه ا
گذشته پس  که در هفته  گفته می شود  و 
در  کران،  ا در  حاضر  کمدی  فیلم  سه  از 
 » لیست پرفروش ها بوده است. »رویاشهر
داستان پسر بچه ای ست به نام »آرات« که 
تصمیم دارد شهرش را از نابودی نجات 
دهد، در این مسیر »پاشا« دوست بامزه 
و  باهوش  دختر  »تامارا«  و  بانمکش  و 
هستند.  او  همراهان  هم  داستان  زیرک 
کوهسار دوبلور شخصیت اصلی این  لیلا 
انیمیشن درباره سپرده شدن این شخصیت 
به او بیان داشت: در ابتدا از استاد بزرگوارم 
که  زند بسیار تشکر می کنم  امیرهوشنگ 
این نقش را به من دادند و برای دوبله این 
استاد  کشیدند.  زحمت  بسیار  انیمیشن 
زند با توجه به شناختی که از من و توانایی 
صدایم داشتند، این نقش را به من دادند 
کید و تایید تهیه کننده هم نقش  و البته تا
مهمی در این اتفاق داشت. در نهایت این 
نقش به من داده شد و در همان روز اول 
چند تیپ مختلف پسر بچه را روی شخصیت 
آرات تست کردیم و در نهایت به این صدایی 
که در فیلم می شنوید، رسیدیم. وی ادامه 
داد: خیلی زود با شخصیت آرات ارتباط برقرار 
کردم و شباهت های کوچکی هم با خود من 
داشت. از منظر سرسختی، مواجه شدن با 

مشکلات، کوتاه نیامدن و خصوصیت های 
این چنینی با هم شبیه بودیم. در مسیر 
ما  دست  واقعا  هم  شخصیت  این  دوبله 
خیلی باز بود و خیلی راحت می توانستیم 
خودمان  کلام های  تکه  و  اصطلاحات  از 
استفاده کنیم و تهیه کننده هم اصلا مشکلی 
با این مساله نداشت و واقعا دست ما را 
کاملا باز گذاشته بودند. این دوبلور درباره 
انیمیشن  این  به  کنش های مخاطبان  وا
کران به سینما رفتم  توضیح داد: من روز اول ا
و دیدم که این فیلم در چند سالن همزمان 
پخش می شود و واقعا بسیار استقبال خوبی 
هم از آن شده و سالن ها کاملا پُر شده بودند. 
کران من توجه می کردم و دیدم که  موقع ا
بچه ها چه ارتباط خوبی با شخصیت های 

داستان می گیرند و ذوق، شوق و هیجان آن 
ها بسیار زیاد بود و این اتفاق ما را خوشحال 
می کند. امیدوارم صنعت انیمیشن در ایران 
آنقدر پیشرفت کند که کارهای خوب زیادی 
روی پرده های سینما ببینیم و این ذوق و 

شوق بچه ها همیشه و مستدام باشد.
  بچه ها رویاهای خود را دنبال کنند

 کوهسار در بخش دیگری از صحبت های 
که در این  کرد: اتفاق خوبی  خود تصریح 
مساله می افتد درباره این انیمیشن های 
کران می شوند. با توجه  که ا ایرانی است 
به تعداد زیاد پلتفرم هایی که الان داریم و 
و  خارجی  فیلم های  متفاوت  دوبله های 
انیمیشن های خارجی، بچه های این نسل 
متاسفانه خاطره مشترکی از یک انیمیشن 

ندارند و ممکن است هر کدام یک دوبله ای 
را دیده باشند و تکه کلام ها و حس دوبله ها 
بسیار متفاوت است ولی این انیمیشن های 
کران می شوند  ایرانی که روی پرده سینما ا
یک دوبله دارند و یک خاطره مشترک برای 
بچه های این نسل می سازد و به این دلیل 
اتفاق  این  امیدوارم  که  همیشه می گویم 
ما  سازی  انیمیشن  و  بیاید  پیش  بیشتر 
کند و بچه های این نسل  بسیار پیشرفت 
هم با فرهنگ خودمان بیشتر آشنا شوند. 
گر قرار باشد  وی در پاسخ به این پرسش که ا
انیمیشن  این  طرفدار  کودکان  به  پیامی 
بدهید، چه می گویید، گفت: پیامی که من 
 » برای بچه های طرفدار انیمیشن »رویاشهر
دارم این است که رویاهای خود را دنبال 
کنید. با توجه به مشکلاتی که سر راه خود 
و رویاهای خود می بینید، باز ادامه بدهید 
کم نیاورید. مطمئن باشید با  کجا  و هیچ 
تلاش به اهدافی که دارید، می رسید. این 
که در حرفه دوبله  کسانی  دوبلور درباره 
الهام بخش او بوده اند، بیان کرد: در دوبله 
من استادان زیادی داشتم که الهام بخش 
رافت  بانو  استاد  مانند  هستند.  و  بوده 
و  ناظریان  کاظمی، شهلا  اله  ژ  ، هاشم پور
استاد بی بدیل زهره شکوفنده که همگی 
الهام بخش من بوده و هستند. وی در پایان 
خاطرنشان کرد: برای دوبله حال خوش آرزو 
می کنم و امیدوارم کسانی که واقعا به این 
حرفه و کار عشق دارند همیشه حضور داشته 
باشند، نه چیزی که الان می بینیم و شاهد 
« محصول مشترک  آن هستیم. »رویاشهر
مرکز انیمیشن سوره، مرکز پویانمایی مهوا، 
اداره کل فرهنگی شهرداری تهران و استودیو 

آینده نگار است.

سینمـــا

5فرهنگ وهنر   سال هشتم
  شماره   2112

 سه شنبه 
1404 .02 .30
 22  ذی القعده 1446   / 20    می 2025

a r m a n m e l i . i r
خبــــر

 مجموع فروش نمایشگاه بین المللی کتاب تهران در سی وششمین دوره بیش از ۷,۷۶۷ 
میلیارد ریال بوده است. مجموع فروش کتاب در این رویداد فرهنگی به ۷,۷۶۷,۴۱۴,۷۶۹,۲۲۵ 
کی از استقبال  ریال رسید. این رقم نسبت به سال گذشته با رشد ۵۷.۳ درصدی همراه بوده و حا
گسترده مردم از خرید کتاب در هر دو بستر حضوری و مجازی است. در بخش فروش مجازی، 

مبلغ ثبت شده ۴,۵۸۵,۸۸۸,۰۱۹,۸۴۳ ریال بود که نسبت به دوره گذشته با رشد ۹۷.۷ 
درصدی همراه بوده است. همچنین، ۱,۸۰۱,۵۵۳ جلد کتاب از طریق بستر مجازی به فروش 
رسیده که نسبت به رقم ۱,۰۲۹,۴۵۰ جلد سال گذشته، ۷۵ درصد افزایش را نشان می دهد. در 
بخش فروش حضوری، مبلغ فروش به ۳,۱۸۱,۵۲۶,۷۴۹,۳۸۲ ریال رسید که نسبت به رقم 
۲,۶۱۵,۹۰۰,۷۴۴,۴۶۵ ریال سال گذشته، نشان دهنده رشد ۲۱.۶ درصدی است. تعداد تقریبی 
کتاب های فروخته شده در این بخش حدود ۱,۲۵۲,۵۶۹ جلد برآورد شده که این رقم بر اساس 

قیمت میانگین کتاب های عرضه شده در نمایشگاه محاسبه شده است. 

آمار فروش نمایشگاه کتاب 

2 جایزه برای »ماه کوچولوی من« 

من«  کوچولوی  »ماه  سینمایی  فیلم   
بهترین  جایزه  دو  عطشانی  علی  ساخته 
کارگردانی و بهترین بازیگر نقش اول زن 
کرد.  خود  آن  از  را  فیلادلفیا  جشنواره 
گزارش روابط عمومی بیتافیلم، فیلم  به 
کوچولوی من« در ادامه  سینمایی »ماه 
موفقیت های بین المللی خود، موفق به 
دریافت جایزه بهترین کارگردانی برای علی 
زن  اول  نقش  بازیگر  بهترین  و  عطشانی 
برای ناتالیا پولو از بیست و هشتمین دوره 
جشنواره FirstGlance فیلادلفیا شد. این 
جشنواره که از ۱۶ تا ۱۸ ماه می در سینمای 
Film Society Bourse فیلادلفیا برگزار شد، 
یکی از معتبرترین جشنواره های مستقل 
در آمریکا است که به معرفی آثار برجسته 
می پردازد.  جهان  سراسر  از  فیلم سازان 
فیلم »ماه کوچولوی من« در بخش های 
کارگردانی، بهترین  بهترین فیلم، بهترین 
گذاری و  بازیگر نقش اول زن، بهترین صدا
بهترین فیلم برداری نامزد دریافت جایزه بود 
و در نهایت این دو جایزه ارزشمند را کسب 
کرد. »ماه کوچولوی من« داستان دو دختر 
که یک دوستی  نوجوان را روایت می کند 
می گیرد؛  شکل  آن ها  بین  آنلاین  عمیق 
دوستی عمیقی که از مرزها و فرهنگ ها عبور 
می کند. یکی از آن ها از ایالات متحده آمریکا 
و دیگری از ایران، ثابت می کنند که عشق و 
دوستی بدون در نظر گرفتن فاصله فیزیکی یا 
نابرابری در جهان، هیچ مرزی نمی شناسد. 
کوبلیک،  ناتالیا پولو، نیکول آماتو، برنت 
متیو فیرمن و الناز باقری بازیگران این فیلم 
هستند. عوامل اصلی فیلم »ماه کوچولوی 
نویسنده:  و  کارگردان    : عبارتنداز من« 
علی عطشانی، مدیر فیلم برداری: کوهیار 
کلاری، طراح چهره پردازی: فرزانه زردشت، 
، عکاس:  مدیر تولید: سیاوش طرازنده پور
لباس:  و  صحنه  طراح  آخوندی،  هادی 
کارگردان  مجید میرفخرایی، دستیار اول 
دستیار  میکائیلی،  سپهر   : برنامه ریز و 
: رضا  تهیه کننده: آنا مک نیون، فیلم بردار
: فرزام منطقی، تدوین:  کبیری، صدابردار
 American کلباسی، تهیه شده در روزبه 

Brightlight Film Productions

کید کرد که پکن از شروع   وزارت امور خارجه چین تا
کرات مستقیم میان روسیه و اوکراین برای  مجدد مذا
امور  وزارت  می کند.  استقبال  جنگ  به  دادن  پایان 
کرات استانبول که  خارجه چین در بیانیه ای درباره مذا
آخر هفته گذشته میان نمایندگان روسیه و اوکراین در 
ترکیه برگزار شد، خاطرنشان کرد: چین از همان ابتدا از 
کرات مستقیم بین روسیه و اوکراین  احیای گفت وگو و مذا
کرات مستقیم  حمایت کرده است و از ازسرگیری اخیر مذا

بین دو کشور استقبال می کند. بنا بر گزارش خبرگزاری 
کید کرد که این،  ریانووستی، این وزارت خانه در ادامه تا
است.  بین المللی  جامعه  مشترک  تلاش های  نتیجه 
وزارت امور خارجه چین همچنین تصریح کرد که پکن به 
حمایت از تمام تلاش هایی که صلح را در اوکراین ترویج 
می دهد، ادامه خواهد داد. پس از پایان گفت وگوهای 
روز جمعه میان مسکو و کی یف، یک مقام اوکراینی به 
کید کرد که »اعضای هیات روسی در  خبرگزاری فرانسه تا

استانبول خواسته های غیرقابل قبولی را مطرح کردند که 
فراتر از آنچه قبل از نشست روسیه و اوکراین مورد بحث 
قرار گرفته بود، به نظر می آمد. از جمله خروج نیروهای 
ک اوکراین که تحت کنترل  اوکراینی از مناطق وسیعی از خا
دارند، به منظور دستیابی به توافق آتش بس.« »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور آمریکا بارها اعلام کرده است که 
ع وقت با »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه  در اسر

دیدار خواهد کرد. 

استقبال چین از گفت وگوی اوکراین و روسیه

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

کستان استفاده از موشک بالستیک   پا
در حمله به هند را رد کرد

کنش به انتشار گزارش هایی از سوی  کستان در وا  پا
رسانه های دهلی نو مبنی بر استفاده اسلام آباد از موشک 
بالستیک شاهین )یک موشک دوربرد با قابلیت حمل 
کلاهک هسته ای( در حمله اخیر به هند را بی اساس اعلام 
کید کرد: انتشار محتوای تأیید نشده و تحریک آمیز  و تا
منجر به تضعیف ثبات منطقه ای می شود. اسلام آباد ادعا 
کرد: این ادعاها پس از انتشار ویدیویی توسط حساب 
رسمی ارتش هند در شبکه ایکس )توییتر سابق( آغاز شد 
کستان را نشان  که ظاهرا استفاده از موشک شاهین پا
می داد. ارتش هند پس از پی بردن به بی اساس بودن 
این ادعا، به سرعت ویدیوی گمراه کننده را حذف کرد. 
با این حال، تا آن زمان بخش هایی از رسانه های هندی 
این روایت دروغین را بدون تأیید بازنشر دادند. متأسفانه، 
این  انتشار  به  همچنان  هندی  رسانه های  از  برخی 
اطلاعات نادرست ادامه می دهند. گفتنی است، ارتش 
کستان ۳۰ مرداد سال گذشته پرتاب آموزشی موشک  پا
بالستیک زمین به زمین »شاهین۲-« با برد ۲ هزار کیلومتر 
را با موفقیت انجام داد. این موشک از قابلیت حمل 
کلاهک هسته ای برخوردار است. به اعتقاد وزارت امور 
کنی بخشی  کستان، »چنین کارزارهای دروغ پرا خارجه پا
از تلاش عمدی برای پنهان کردن شکست های هند در 
عملیات سیندور است که نتیجه توانمندی های نظامی 
کستان بود. علاوه بر این، این داستان های  متعارف پا
ساختگی با تلاش های مداوم دهلی نو برای ترویج روایتی 
گمراه کننده در مورد آتش بس و ادعاهای بی اساس به 
کستان همسو  اصطلاح »باج گیری هسته ای« توسط پا
کستان  است.« بر اساس این گزارش، نیروهای مسلح پا
۲۰ اردیبهشت از موشک های  در عملیات روز شنبه 
هدایت شونده دقیق و دوربرد سری فتح ۱ و ۲، مهمات 
پیشرفته، پهپادهای انتحاری دوربرد بسیار توانمند 
کردند. وزارت امور  و توپخانه دوربرد دقیق استفاده 
کستان اعلام کرد: انتشار محتوای تأیید نشده  خارجه پا
و تحریک آمیز نه تنها ثبات منطقه ای را تضعیف می کند، 
بلکه نشان دهنده ضعف حرفه ای بودن نهادهای رسمی 
کستان  است. به گزارش ایرنا، درگیری های میان هند و پا
به دنبال حادثه تروریستی دوم اردیبهشت در منطقه 
توریستی »پهَلگام« در کشمیر تحت کنترل هند که در 
آن دست کم ۲۷ نفر کشته شدند، آغاز شد. دهلی نو، 
اسلام آباد را عامل این حمله معرفی کرد و در پاسخ به این 
حادثه در مورخ ۱۷ اردیبهشت جاری عملیاتی را با هدف 
کستان و کشمیر تحت کنترل این  قرار دادن ۹ نقطه در پا
کستان نیز در پاسخ به این حملات طی  کشور آغاز کرد. پا
عملیاتی موسوم به »بُنیان مرصوص« ۲۶ نقطه در هند و 
کشمیر تحت کنترل این کشور را هدف حملات موشکی، 
پهپادی و توپخانه ای قرار داد. دو کشور در نهایت پس از 
پنج روز درگیری نسبت به برقراری آتش بس توافق کردند. 

موافقت بریتانیا برای احیای روابط دفاعی و تجاری با بروکسل
کوتــــاه

 بریتانیا و اتحادیه اروپا در اقدامی کم سابقه از زمان 
بریگزیت، بر سر بازتنظیم روابط تجاری و دفاعی به توافق 
رسیدند؛ توافقی که در پی تغییرات گسترده در نظم جهانی 
پس از سیاست های دولت جدید آمریکا و با هدف تقویت 
همکاری های امنیتی و کاهش اختلافات پیشین میان 
لندن و بروکسل انجام شده است. بریتانیا با اتحادیه اروپا بر 
سر مهم ترین بازتنظیم روابط تجاری و دفاعی خود از زمان 
خروج از این اتحادیه )بریگزیت( به توافق رسید؛ توافقی که 
در پی تغییر نظم جهانی به واسطه سیاست های »دونالد 
ترامپ« رئیس جمهور آمریکا ضرورت یافت و ۲ طرف را ناچار 
 ، کرد اختلافات گذشته را کنار بگذارند. به گزارش رویترز
نزدیک به ۹ سال پس از رأی به خروج از اتحادیه اروپا، بریتانیا 
کنون  که یکی از قدرت های بزرگ نظامی محسوب می شود، ا
قرار است در پروژه های مشترک خرید تجهیزات دفاعی 
کند. همچنین ۲ طرف درباره تسهیل صادرات  شرکت 
مواد غذایی بریتانیایی به اروپا و تسهیل سفر شهروندان 
بریتانیایی به اتحادیه اروپا توافق کرده اند. در کنار این ها، 
توافقی جنجالی درباره ماهیگیری نیز به امضا رسیده است. 
اعمال تعرفه های تجاری از سوی ترامپ و هشدارهای او 
مبنی بر اینکه اروپا باید به تنهایی از خود محافظت کند، 
دولت های جهان را وادار کرد تا در روابط تجاری، دفاعی 
و امنیتی خود تجدیدنظر کنند. همین موضوع موجب 
نزدیکی بیشتر »کر استارمر« نخست وزیر بریتانیا با »امانوئل 
کرون« رئیس جمهور فرانسه و دیگر رهبران اروپایی شد.  ما
استارمر که در همه پرسی بریگزیت از ماندن در اتحادیه 
اروپا حمایت کرده بود، حالا امیدوار است که با ارائه منافع 
ملموس به شهروندان بریتانیایی - مانند امکان استفاده از 
دروازه های الکترونیکی سریع تر در فرودگاه های اروپا - بتواند 
« رهبر کمپین  فریادهای »خیانت« از سوی »نایجل فاراژ
بریگزیت را خنثی کند. دولت بریتانیا اعلام کرده است که این 
بازتنظیم روابط با بزرگ ترین شریک تجاری اش، روندهای 
اداری پیچیده را برای تولیدکنندگان مواد غذایی و کشاورزی 
کاهش داده، موجب ارزان تر شدن مواد غذایی، بهبود 

امنیت انرژی و افزایش ۹ میلیارد پوندی تولید ناخالص 
داخلی تا سال ۲۰۴۰ خواهد شد. این سومین توافق بریتانیا در 
ماه میلادی جاری است؛ پیش از این، لندن با هند و آمریکا 

نیز توافق نامه هایی امضا کرده بود. 
 تامین منافع مردم بریتانیا

 استارمر بیان داشت: »زمان آن رسیده که به جلو نگاه 
کنیم، از منازعات قدیمی و مباحثات سیاسی خسته کننده 
عبور کنیم و راه حل هایی معقول و عملی پیدا کنیم که منافع 
مردم بریتانیا را تأمین کند. ما آماده ایم با شرکایمان همکاری 
گر این همکاری بتواند زندگی مردم کشورمان را  کنیم، ا
بهتر کند.« در قلب این توافق جدید، یک پیمان امنیتی و 
دفاعی قرار دارد که به بریتانیا اجازه می دهد در پروژه های 
مشترک خرید تجهیزات شرکت کند؛ موضوعی که مسیر 
تسلیحاتی  برنامه  در  را  انگلیسی  شرکت های  مشارکت 
۱۵۰ میلیارد یورویی اروپا هموار می سازد. در موضوع 
ماهیگیری، کشتی های بریتانیایی و اروپایی به مدت ۱۲ 
سال به آب های یکدیگر دسترسی خواهند داشت. این 
توافق در ازای کاهش دائمی کاغذبازی ها و بازرسی های 

مرزی به دست آمده که پیش تر مانع صادرات محصولات 
غذایی کوچک مقیاس به اروپا شده بود. در مقابل، بریتانیا 
کلی یک برنامه محدود برای مهاجرت  نیز با چارچوب 
که جزئیات آن در آینده بررسی  کرده  جوانان موافقت 
خواهد شد. همچنین گفتگوها برای مشارکت دوباره در 
برنامه تبادل دانشجویان »اراسموس پلاس« در جریان 
است. این توافق با انتقاد نایجل فاراژ و حزب محافظه کار 
مواجه شده؛ حزبی که در زمان خروج بریتانیا از اتحادیه 
کره بر سر توافق اولیه  اروپا در قدرت بود و سال ها برای مذا
، در راستای تسهیل  خروج تلاش کرده بود. به گزارش رویترز
تجارت مواد غذایی با اتحادیه اروپا، بریتانیا ناچار شد نظارت 
این اتحادیه بر استانداردهای محصولات خود را بپذیرد؛ 
اقدامی که استارمر از آن به عنوان تصمیمی منطقی برای 
رشد اقتصادی و کاهش قیمت مواد غذایی دفاع کرده است. 
به گزارش رسانه انگلیسی، با اینکه این توافق گامی مثبت 
در روابط لندن و بروکسل تلقی می شود، اما تنها بخشی از 
اثرات اقتصادی منفی برگزیت را جبران خواهد کرد و بازگشت 
کامل به مزایای گذشته هنوز در دستور کار قرار نگرفته است

نخست وزیر ژاپن:
 شرایط مالی ژاپن بدتر از یونان است

برای  درخواست ها  رد  ضمن  اپن  ژ نخست وزیر   
کاهش مالیات ها و جبران آن از طریق اوراق قرضه، 
کشورش بسیار ضعیف و  که شرایط مالی  کرد  اعلام 
 ، اپن تایمز حتی از یونان نیز بدتر است. به گزارش ژ
شیگرو ایشیبا در یک سخنرانی در صحن پارلمان این 
کاهش مالیات ها از  کشور ضمن مخالفت با جبران 
کید کرد: مهم است که خطرات  طریق اوراق قرضه، تا
خ بهره را تشخیص دهیم. او به  جامعه و جهان با نر
طور غیرمستقیم به اقدامات مداوم بانک مرکزی ژاپن 
خ بهره از زمان کنار گذاشتن  )BOJ( برای افزایش نر
و  کرد  اشاره  گذشته  سال  در  منفی  خ  نر سیاست 
خ بهره  افزود: دولت در موقعیتی نیست که در مورد نر
اظهارنظر کند، اما واقعیت این است که ما با جهانی 
خ های بهره روبه رو هستیم. وضعیت مالی کشور  از نر
ما بدون شک بسیار ضعیف است، بدتر از یونان. بر 
اساس این گزارش، اظهارات ایشیبا نشان می دهد که 
خ محبوبیتش،  اپن با وجود کاهش نر نخست وزیر ژ
در تلاش برای مقاومت در برابر این فشار است. بانک 
خ بهره را افزایش داده  مرکزی ژاپن از سال گذشته نر
است، زیرا تورم به شکلی که در چند دهه گذشته سابقه 
نداشته به ژاپن بازگشته و »دستمزدهای اسمی« نیز 
افزایش یافته است. طبق گزارش صندوق بین المللی 
پول، بدهی عمومی دولت ژاپن ۲۳۴.۹ درصد تولید 
ناخالص داخلی در سال ۲۰۲۵، بوده در حالی که این 

رقم برای یونان ۱۴۲.۲ درصد بوده است. 

 چین:
کستان از صلح منطقه ای    هند و پا

حفاظت کنند
بر  کید  تا با  امور خارجه چین  وزارت   سخنگوی 
و  هند  از  منطقه ای،  ثبات  و  صلح  حفظ  اهمیت 
از  گفت وگو  و  خویشتنداری  با  خواست  کستان  پا
تشدید تنش ها جلوگیری و به طور مشترک از صلح 
گزارش نشریه  کنند. به  و ثبات منطقه ای حفاظت 
، مائو نینگ اظهار داشت: ما مایلیم با  گلوبال تایمز
کستان در ارتباط باقی بمانیم.  هر دو کشور هند و پا
کستان و هند را به خویشتنداری  وی افزود:  چین، پا
و آرامش تشویق می کند تا به آتش بس پایدار دست 
ثبات منطقه ای  و  از صلح  به طور مشترک  و  یابند 
حفاظت کنند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی چین 
کز و مردم  خاطرنشنان کرد که »چین با حملاتی که مرا
غیرنظامی را هدف قرار می دهد، مخالف است و آن را 
محکوم می کند.« مائو اضافه کرد: »پکن از همه طرف ها 
می خواهد که از زیرساخت های غیرنظامی محافظت و 

ایمنی غیرنظامیان را تضمین کنند.«.

نمایش »فیلم ناتمام« منوچهر طیاب
 ارد عطارپور پس از نمایش فیلم ناتمام منوچهر 
طیاب گفت: بسیار شگفت زده شدم. »فیلم ناتمام« 
منوچهر طیاب که در سال ۴۸-۱۳۴۷ فیلمبرداری 
شده است، حکایت از اشتیاق و اراده فیلمساز برای 
ساختن مستندی در مورد جغرافیا، معماری، زندگی 
و امرار معاش مردم شهرها و بنادر خلیج فارس در آن 
دوران دارد که البته هرگز به پایان تولید نرسید و تا 
سال ها هم هیچ نشانی از آن وجود نداشت. بالاخره 
پس از سال ها با تلاش فیلمخانه ملی ایران تصاویر 
فیلمبرداری شده یافت و پس از اصلاح و مرمت، به 
، مستند ساز و پژوهشگر  نمایش درآمد. اُرُدعطارپور
در نشست بررسی این فیلم که در موزه سینما برگزار 
گفت: علت ناتمامی این فیلم را نمی دانم و  شد، 
چند روز پیش متوجه شدم که فیلمخانه این فیلم 
را اصلاح و مرمت کرده و بسیار شگفت زده شدم. وی 
افزود: ما یک تهیه کننده ناپیدا داشتیم که فیلمخانه 
این وظیفه را برعهده گرفت و با زحمات آقای رضویان 
این فیلم بسیار خوش ساخت را ارائه دادند. عطارپور 
تصریح کرد: ریتم این فیلم تند و متفاوت است و با 
بقیه تولیدات آقای طیاب که معمولا پلان ها کندتر 
است، متفاوت است، در این فیلم مونتاژ قوی تری 
دیدیم و این نریشن که روی فیلم بود از فیلم»دریای 
پارس« برداشته شده بود و روی فیلم کاملا نشسته 
بود و از این نظر به آقای رضویان تبریک می گویم. در 
ادامه این نشست فرهاد ورهرام از اساتید سینمای 
مستند هم با یادی از زنده یاد منوچهر طیاب سخنان 
خود را آغاز کرد و گفت: ایشان را آخرین بار در وین 
دیدم و ای کاش ایشان زنده بودند و خودشان راجع 
به فیلم توضیح می دادند. وی ادامه داد: در این فیلم 
فضاهایی را می بینیم که حال دیگر وجود ندارند و 
آن طبیعت بکر از دست رفته اند و لوکیشن ها همگی 
تغییر کرده اند. بازار باشکوه »میناب« و لنج ها که در 
این فیلم دیدیم، حال دیگر به این صورت نیست و 
ای کاش آقای طیاب این فیلم را به اتمام می رساندند 
خ  ر ایران  ملی  فیلمخانه  همت  به  اتفاق  این  که 
داد. ورهرام بیان داشت: یکی از آفریقایی ترین و 
« را در این فیلم  شگفت انگیزترین ضبط مراسم »زار
لات موسیقی  می توان دید. در این فیلم دو الی سه آ
که دیگر وجود ندارند. فخرالدین  « را دیدیم  »زار
سیدی، مستند ساز و پژوهشگردر ادامه این نشست 
اظهارکرد: در این فیلم حضور پررنگ خانم ها در 
در  فیلم  گفتار  است.  نمایان  بسیار   » »زار مراسم 
جاهایی با فیلم همخوانی نداشت و مشخص بود از  

فیلم »دریای پارس« این گفتار برداشته شده است. 

لیلا کوهسار مطرح کرد

» گفته هایی از دوبله »رویاشهر   نا


